



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada





Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

OPIOIDS

Paramedics are at the front line of Canada's epidemic in opioid use and abuse.

The Paramedic Association of Canada participated in the Opioid Summit highlighting our commitment to take action on combating opioids on the streets of our communities.

Paramedics support the Government of Canada's 5 step opioid action plan. Health Canada's action on Opioid Misuse must include front line paramedics.

REQUEST:

- That Government invest in improving pre-hospital overdose data collection
- That Government support better treatment options for patients using opioids

Canada must improve data collection on the drugs users are using, numbers of people presenting to emergency rooms and numbers of users treated by paramedics prior to arriving at emergency rooms. We do not have standardized reporting across Canada.

Paramedics Support:

- An Act to Amend The Controlled Drugs and Substances Act
- Good Samaritan Drug Overdose Act

British Columbia Paramedics alone have experienced:

120 suspected drug overdose deaths in March 2017

This is a 51.9% increase over the number of deaths occurring in March 2016 (79)

The number of illicit drug overdose deaths in Vancouver in March 2017 (120) equates to about 3.9 deaths per day for the month



@PAC_PARAMEDIC



PACPAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

COMMUNITY PARAMEDICS

Paramedics believe all Canadians will benefit from the addition of Community Paramedics to existing health care programs within the country. Paramedics have the knowledge, skills and abilities to provide non-urgent health care services.

Paramedics can provide care:

- To rural and remote communities
- To indigenous communities
- In times of crisis and disaster, refugee care, immunization, and end of life care

REQUEST:

- That the Federal Government invest in Community Paramedic initiatives
- That the Federal Government employ community paramedics in indigenous communities across Canada

In addition to our delivery of urgent and emergency care, Paramedics provide:

- Home visits to seniors and high-needs patients
- Follow-up care to patients discharged from hospitals
- Education for patients managing their chronic diseases
- Referrals to local services in the community like Community Care & Health Centres
- Emergency Department triage

Community Paramedic programs have been part of the health care landscape for over two decades in countries such as Australia, New Zealand, the UK and the US. Canadian Paramedics are able to improve health care delivery for all Canadians.



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

PARAMEDIC MENTAL HEALTH & WELLNESS

Paramedics are exposed to psychological stress and/or traumatic events everyday. Paramedics support the 16 recommendations from the Standing Committee on Public Safety and National Security (SECU) study on Operational Stress Injuries and Post-Traumatic Stress Disorders in Public Safety Officers and First Responders.

REQUEST:

- That Government establish a new **Canadian Institute for Public Safety Officer Health Research**
- That Government support organizing a **national mental health prevalence survey** by the new Canadian Institute for Public Safety Officer Health Research in collaboration with Statistics Canada

Canada's paramedics play a critical role in maintaining the health and safety of our communities. Paramedics risk their own health to protect our communities.

The SECU's Report recommendations should be actioned immediately to support our paramedics who have dedicated their lives to ensuring the health and safety of our communities.

2016 PAC Mental Health & Wellness Survey of over 6000 paramedics:

~30% of paramedics have contemplated suicide

~60% of paramedics know of a paramedic colleague that has contemplated suicide

~70% of paramedics are concerned that a paramedic colleague is at risk for suicide



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

A NATIONAL MONUMENT TO HONOUR PAST, PRESENT AND FUTURE PARAMEDICS



Projected cost of Monument Project – \$5 MILLION

The Canadian Paramedic Memorial Foundation (CPMF) is a national organization created in 2012 that became a charitable organization in 2015. It was established for the purpose of building a national monument in Ottawa to honour paramedics who have lost their life in the line of duty and to highlight the role and history of paramedics in the health, safety and welfare of all Canadians.

REQUEST:

- That the Government support the creation and building of a Paramedic Monument in Ottawa
- That the Government endorse this project through Heritage Canada in order to assist in the funding of the Monument Project

INTERESTING FACTS

- There are 40,000 paramedics across Canada.
- Paramedics are available 7 days/week, 24 hours/day.
- Paramedics provide primary, advanced and critical care, as well as community care, and are the link between the home and the hospital.
- 95% of Canadians will need the presence of paramedics at some point in their life.
- Paramedics are at high risk of injuries, contagion and hazards on their physical and mental health.
- Since the first records in 1980, 39 Canadian paramedics have lost their life during their line of duty.
- The Canadian Paramedic Memorial Foundation, a charitable organization since 2015, was established to honour paramedics who have lost their life in the line of duty and to highlight the role and history of paramedics in the health, safety and welfare of all Canadians.



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

OPIOÏDES

Les paramédics sont en première ligne pour affronter l'épidémie d'utilisation et d'abus d'opioïdes qui sévit au Canada.

L'Association des paramédics du Canada a participé au sommet national sur les opioïdes et fait valoir notre engagement à agir pour combattre les opioïdes dans les rues de nos communautés.

Les paramédics appuient le plan d'action en cinq étapes du Canada au sujet des opioïdes. La démarche de Santé Canada relative à l'abus d'opioïdes doit inclure les paramédics de première ligne.

DEMANDE:

- Que le gouvernement investisse dans l'amélioration de la collecte de données préhospitalières relatives aux cas de surdose.
- Que le gouvernement appuie de meilleures options de traitement pour les patients qui utilisent des opioïdes.

Le Canada doit améliorer la collecte de données sur les drogues utilisées, le nombre de personnes qui se présentent aux salles d'urgence et le nombre d'utilisateurs traités par des paramédics avant d'arriver aux salles d'urgence. Nous n'avons pas de rapport standard à l'échelle du Canada..

Appui des paramédics:

- Modification de la Loi réglementant certaines drogues et autres substances
- Loi sur les bons samaritains secourant les victimes de surdose

À eux seuls, les paramédics de la Colombie-Britannique ont connu:

120 cas soupçonnés de décès causés par des surdoses en mars 2017; une augmentation de 51,9 % par rapport au nombre de mars 2016 (79)

En mars 2017, le nombre de décès causés par des surdoses à Vancouver représentait environ 3,9 décès par jour



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

PARAMÉDICS COMMUNAUTAIRES

Les paramédics croient que tous les Canadiens profiteront de l'ajout de paramédics communautaires aux programmes de soins de santé qui existent au pays. Les paramédics ont les compétences, connaissances et capacités de donner des soins de santé non urgents.

Les paramédics peuvent donner des soins:

- dans les régions rurales et éloignées;
- dans les communautés autochtones;
- en temps de crise et de catastrophe naturelle, pour la vaccination, à des réfugiés et à des personnes en fin de vie.

DEMANDE:

- Que le gouvernement fédéral investisse dans des projets visant les paramédics communautaires.
- Que le gouvernement fédéral emploie des paramédics communautaires dans les communautés autochtones du Canada.

En plus de fournir des soins d'urgence, les paramédics voient à :

- faire des visites à domicile pour les aînés et les patients ayant des besoins spéciaux;
- donner des soins de suivi aux patients qui ont reçu congé de l'hôpital;
- informer les patients qui doivent gérer leur maladie chronique;
- adresser des patients aux services locaux, par exemple les cliniques communautaires et centres de santé;
- s'occuper du triage dans un service d'urgence.

Depuis plus de vingt ans, des programmes de paramédics communautaires font partie du paysage des soins de santé dans des pays tels que l'Australie, la Nouvelle-Zélande, le Royaume-Uni et les États-Unis. Les paramédics canadiens peuvent améliorer la prestation des soins de santé pour toute la population canadienne.



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada

SANTÉ MENTALE ET BIEN-ÊTRE DES PARAMÉDICS

Les paramédics vivent du stress psychologique ou des événements traumatisants sur une base quotidienne. Les paramédics appuient les seize recommandations découlant de l'étude du Comité permanent de la sécurité publique et nationale (SECU) au sujet des blessures de stress opérationnel et du syndrome de stress post-traumatique chez les agents de la sécurité publique et les premiers intervenants.

DEMANDE:

- Que le gouvernement établisse un nouvel institut canadien de recherche sur la santé des agents de la sécurité publique.
- Que le gouvernement appuie l'organisation d'une enquête nationale sur la santé mentale par le nouvel institut canadien de recherche sur la santé des agents de la sécurité publique en collaboration avec Statistique Canada.

Les paramédics du Canada jouent un rôle crucial pour la santé et la sécurité générales de nos collectivités. Ils risquent leur propre santé pour protéger nos communautés.

Les recommandations du rapport du SECU devraient entraîner des mesures immédiates visant à appuyer nos paramédics qui consacrent leur vie à veiller à la santé et à la sécurité de nos communautés.

Selon l'étude 2016 de l'Association des paramédics du Canada auprès de plus de 6000 d'entre eux:

- ~30% des paramédics ont déjà songé au suicide,
- ~60% des paramédics savent qu'un collègue paramédic a déjà songé au suicide,
- ~70% s'inquiètent qu'un collègue paramédic risque de se suicider.



@PAC_PARAMEDIC



PACPARAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA



Paramedic Association of Canada
Association des paramédics du Canada



UN MONUMENT NATIONAL POUR RENDRE HOMMAGE AUX PARAMÉDICS D'HIER, D'AUJOURD'HUI ET DE DEMAIN

Coût projeté de Le Project du monument – 5 Millions dollars

La Fondation commémorative des paramédics canadiens (FCPC) est un organisme pancanadien qui a été établi en 2012 et qui a obtenu son statut d'organisme caritatif en 2015. Elle a été créer dans le but d'ériger un monument national à Ottawa pour honorer les paramédics morts en service et souligner le rôle et l'histoire des paramédics en matière de santé, sécurité et bien-être pour tous les Canadiens.

DEMANDE:

- Nous demandons le support nécessaire du gouvernement pour la création et la construction du monument des Paramédics à Ottawa
- Nous demandons du gouvernement d'endosser le financement avec Héritage Canada pour leur assistance envers le projet du monument

FAITS INTÉRESSANTS

- Il y a 40 000 paramédics à travers le Canada.
- Les paramédics sont disponibles 7 jours sur 7, 24 heures sur 24.
- Les paramédics offrent des soins primaires, avancés et intensifs ainsi que des soins communautaires, et sont le lien entre la maison et l'hôpital.
- 95% des Canadiens auront besoin de la présence des paramédics à un moment ou un autre de leur vie
- Les paramédics encourent un risque élevé de blessures, de contagion et de dangers pour leur santé physique et mentale.
- Depuis que l'on a commencé à colliger les données en 1980, 39 paramédics canadiens sont morts en service.
- La Fondation commémorative des paramédics canadiens, un organisme caritatif depuis 2015, a été établie pour rendre hommage aux paramédics qui sont morts en service et pour souligner le rôle et l'histoire des paramédics en ce qui a trait à la santé, à la sécurité et au bien-être de tous les Canadiens.



@PAC_PARAMEDIC



PACPAMEDIC

WWW.PARAMEDIC.CA

